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Tid och plats:  12 mars 2025 kl. 13.30 – 16.00 via Teams 
 
Ärende: Politiskt råd för vårdval  
 
Beslutande ledamöter: Jakob Eiserman (s) ordförande 

Jörgen Larsson (c) 
Peter Bodemyr (v) 
Margareta Mahmoud Persson (kd) 
Robert Hamberg (m) från punkt 8 
 

Övriga närvarande: Stefan Nilsson (kd) 
Johannes Andersson (c) 
Lena Weinstock Svedh, tf beställarchef 
Eva Rydell, verksamhetscontroller 
Maria Dahlöw, handläggare 
Hanna Molin, beställare 
 

 Ärende Anteckning 
1 Mötet öppnas 

Justerare utses 
Ordförande Jakob Eiserman öppnar mötet. 
Jörgen Larsson utses som justerare. 

2 Genomgång av föregående 
minnesanteckningar  

Lämnades till handlingarna.  

3 Förslag till svar 
(RS/724/2024) Översyn av 
ekonomiska 
förutsättningar för 
hälsocentraler i glesbygd 

Lena har skickat ut ett underlag till ordinarie ledamöter som 
diskuteras. Förslag till svar är frågan kräver en mer 
omfattande utredning inklusive en grundlig 
konsekvensanalys vilket styrelsen i så fall får fatta beslut 
om. Lena tar hjälp att formulera svaret av de politiska 
sekreterarna och återkommer med ett nytt förslag.  

4 Förslag till svar 
(RS/292/2024) Begäran 
om översyn av 
ersättningsmodellen för 
Vårdval allmäntandvård 
för barn och unga vuxna 

Lena har författat ett utkast som skickades ut före mötet 
som diskuterades.  
Lena uppmanar alla att komma med förslag på 
formuleringar och arbetar vidare med utkastet, då det ska 
tas upp i RS senast i maj.  

5 Från leverantörsträff 
Hälsoval 11 mars 

Peter, Jakob och Margareta deltog vid denna träff. 
 
Sofia Leje beskrev hur man arbetar med utveckling av 
utbildning av AT/BT och lyfte att alla externa vårdgivare 
inte har möjlighet att ta emot utbildningsläkare, ffa i 
glesbygd, vilket emotsas av en extern vårdgivare. Vi behöver 
arbeta för att alla bidrar och se över formuleringarna i 
förfrågningsunderlaget.  
 
Frågan om tillgänglighet och statistik diskuterades. Nytt 
telefonisystem ger sämre siffror, vilket kan bero på att man 
inte kan påverka det nya systemet på samma sätt. 
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Akutuppdraget diskuterades och de som verkar på 
turistorterna hade synpunkter på ersättningen för detta. 
Dalarna nämndes som ett gott exempel.  
 
På Lokala primärvårdsrådet diskuterades vård till icke-
listade patienter. Marie Norlén var med och berättade om 
vårdgarantin, vad som står i Patientlagen och rätten att söka 
öppenvård var man vill. Hur ska man hantera detta 
ersättningsmässigt? Verksamheterna beskriver frustration 
över att ha längre vårdkontakter utan att få ersättning för 
dem, men även patientsäkerhetsrisker och brist i kontinuitet 
för de patienter som väljer vård på flera olika enheter.  

6 Förfrågningsunderlag 
Hälsoval 2026 

Hanna presenterade kort vad som är på gång inför 
revidering av förfrågningsunderlaget för 2026 samt tipsade 
om den information som delgavs från SKR via en 
webbsändning 11 mars avseende statsbidrag för psykisk 
hälsa inom primärvården, samt kommande workshop kring 
utveckling av förfrågningsunderlaget 2 april. Inbjudan och 
länk till workshop läggs i teamet för Politiskt råd för 
vårdvalen. PPT bifogas.  

7 Uppföljning 
hälsoval/vårdval 2024 

Eva föredrar uppföljningen av Hälsovalet från 2024. Se PPT 
som bifogas.   
 
Muntlig uppföljning genomfördes av BC Christine under 
hösten 2024. Utöver det rapporterar samtliga vårdgivare i 
Stratsys vilket Eva sammanställt enligt en modell som tagits 
fram av SKR.  
 
Lena föredrar, med stöd i en PPT som bifogas, uppföljning 
av övrig beställd vård inkl budgetutfall 2024 för Hälsovalet, 
Tandvården, Nationella taxan och Medicinsk fotvård. Inom 
Hälsovalet är orsaken till överskott framför allt att 
ersättningen för Hälsosamtal inte utnyttjats till fullo. Inom 
tandvården har tandvård för barn och unga dragit över 
budget men övrig tandvård har ett överskott vilket täckt för 
underskottet. Inom Nationella taxan har antal besök 
minskat med 500 vilket bidragit till överskottet.  
  
Lena avslutar med en sammanfattning av Beställarenhetens 
utmaningar framåt.  

8 Förfrågningsunderlag 
Vårdval medicinsk fotvård 
2026 

Lena berättar att inga förändringar är föreslagna inför 2026.  
Ingen större effekt har synts av förändringen av de 
diagnosgrupper som lagts till i Förfrågningsunderlaget. Det 
är fortsatt diagnosen diabetes som är den största gruppen. 
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Diskussion kring möjligheten att fördjupa analysen av 
remisserna för medicinsk fotvård utifrån ex. antal listade 
diabetiker på en vårdenhet för att hitta över- och 
underbehandling. Maria Dahlöw ser över detta.  
 

9 Övriga frågor 
Eventuella frågor inför 
leverantörsträff Tandvård 

Peter Bodemyr redovisar statistik från Folktandvården för 
2024 kring bedömning av riskgrupp innan barnen fyller 13 
år och faktiskt utfall för ungdomar som fyllt 19 år under 
2024.  
 
Leverantörsträff Tandvård är 27/3. Agendan ligger i 
kallelsen som gick ut 28/2. Fokus är samverkan. 
Inga andra frågor lyfts upp inför träffen. Förslaget om 
tiotandvård lyftes på förra leverantörsträffen vilket skapade 
diskussioner. Denna fråga kan komma upp igen på 
kommande träff.  

10 Nästa möte  
 

Nästa möte är planerat till 7/4 kl 08.30-12.00 via Teams 
men krockar med beredning för politiska organisationen. 
Mötet flyttas till eftermiddagen och då fysiskt. 
  

 
Anteckning gjord av Hanna Molin 
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